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 מים: עמי זינגר וגל סהר ו ציל 



 
 לכולם, שלום 

השבועיים האחרונים התאפיינו בפעילות 
רצת בשטחי הבניה. בתחום הבניה הפרטית נמ

יש כל הזמן מבנים נוספים שעוברים שיפוץ  
או הגדלה ולפעמים הריסה לשם בניה מחדש. 

רואים את זה בבתים הצומחים בלי הפסקה 
סומים שנוצרים על ומרגישים את זה במח

מפריעים לתנועה היומיומית.  המדרכות ו
  יםבערבטחה גם נקווה שבקרוב נוכל ללכת בב

ס, רכז  גלעד דוכבחורף הרטוב.  וגם
ם  לעיתון דיווח על הדבריהתשתיות, העביר 

 לא הכל.  זה  –, ותאמינו לי שנעשים בשטח
 

לאחרונה קיבלתי הזמנה משאול דוכס  
 "בשטח המושב"להצטרף אליו לסיור 

לכביש הכניסה שלנו. כבר מזמן לא   שמדרום
רה בשטח כתבנו דיווח מסודר על מה שקו 

הזה. מתברר שיש המון פעילות והתקדמות  
סללים  נרבה במספר מרכיבים: הולכים ו

( שיחברו את  )חלקם גדולים כבישים חדשים
המתחם לכבישי גישה ראשיים. מבנה ענק  

הולך ומסתיים ובקרוב יימסר למפעלי 
מש מרכז לוגיסטי גדול לכל אזור  שטראוס ויש

הצפון. זה יהיה המבנה השני בשטח שיימסר 
לשוכרים הפוטנציאליים. שטח גדול מאד 

נוסף מתקדם ויש בו כבר מרכיבים חיוניים 
מתח   קווי ,נבנים מעבירי מיםלבניה בהמשך. 

גבוה נטמנים באדמה ומתחברים לשנאים 
גדולה  עילות פ –ולמרכזי שליטה. בקיצור 

ומרשימה שתביא בסופו של דבר הכנסות  
נראה לי נכון  לבעלים )אנחנו ועוד שניים(. 

אם בשלבי הסיום של הקטע הנוכחי יאורגן 
סיור מקיף לחברים שיביעו עניין במתרחש  
כאן ונוכל לראות בעיניים מה צומח ממש 

אחד את ואשר יהווה בעתיד  ביתנובפתח 
 של הקיבוץ.  ממקורות ההכנסה החשובים 

 
המתח הגבוה רתי את העברת קו כבר הזכ

מחברת החשמל לחדר החשמל של הקיבוץ.  
במהלך חפירת התעלה העמוקה שבה עובר  

, נתקלו החופרים בכבל חשמל  החשמל כבל
ישן שנקרע. הם עצרו מיד את עבודות  

החפירה כדי לברר מה נפגע. התברר שזהו קו  
ו חיבור  חשמל היסטורי מימים רחוקים. זה

 החשמל הראשון של בארות המים של הקיבוץ  
       

 

 
בית . בשנים הללו עמד במקום 1940משנת 

המשאבה והחשמל הניע את המשאבה  
נחזור לסיפור  . לשאיבת מים מהבאר בחולות

 ה בפירוט בקרוב.  הז 
 

סוכה אחת  בעיתון האחרון של סוכות הזכרנו 
יה ועודד רוזנקיאר.  של משפחת ממיוחדת 

יה בקשה רי יציאת העיתון קיבלתי ממאח
לתקן את הפרסום ואני עושה זאת ברצון. אלו  

 הדברים שמיה שלחה אליי:  

 
 

רגון אך הסוכה אינה יחג שמח, רוב תודות על הפ
היא נעשתה בשיתוף פעולה עם יפתח,  רק שלנו. 

פל שעברו להתגורר רב וכל משפחת הסנועם, מ
בנויה   לאחרונה בכפר מסריק. החומרים ממנה

הסוכה הינם חומרי הגלם המשמשים את העסק 
פתח בבניית בתי רשת המשפחתי של מרב וי

 רוב תודות, מיה. לחקלאות. 
 

בערב חמישי האחרון התקיימה אזכרה לתמיר  
שנה לנפילתו. אחרי עליה  עשרים  –מסד ז"ל 

לבית העלמין וקריאת דברים לזכרו התאספו  
המשפחה עם עשרות חברים קרובים  בני 

וביחד עם חברי הקיבוץ בחדר האוכל לערב  
בכניסה הוצגו עשרות  ד במינו. כרון מיוח יז

מוצגים, אלבומים וקטעי עיתונים שהמחישו 
פעם נוספת את גודל האובדן וצער הפרידה.  

תמונות  ידאו,, קטעי ושירה בציבור היתה
 רשים. ם. היה ערב מוסרטי

 

 
 ברכת דרך צלחה  
 לרותם רשף  

 שהתגייס השבוע לצה"ל  
 ומהנה  שירות מועיללשתזכה 

 צאתך לשלום ושובך בשלום. 
 

 
 שבת שלום ו... שנשמע גם מכם    אברהם 



 
   חברתית ה הנהלה  ה   ישיבת 

 23.10.2022מיום  
 

: אבי בלן, נופר מעין, לימור בוכריס,  נוכחים
רחלי שדה, הראל כהן, עמי זינגר, ליאת בירק,  

 הגר דוכס, איילת בירק, עפר מסד 
 : ירון רייזחסר

 
 החלפת צינור מים   – הקדמת השקעה  [  1

 *מצטרף גלעד 
 

בקשה להקדים השקעה בהחלפת צינור  עלתה 
נופר  בית זבולוני אלעד ועד דירת המים בין 

עם הרבה פיצוצים.  הקיים ישן והצינור מעיין. 
 כל תיקון עולה הרבה כסף. 

 
יש לראות את כל ההשקעות ואח"כ  החלטה:

לקבל החלטה. יש עוד צינורות בעייתיים ויש  
 לעשות תיעדוף. נדון בהנהלה הבאה עם ירון

 מסודרת. השקעות ומול תוכנית  זריי
 
 עדכון השקעות/תב"רים [  2
 

)תקציב בלתי תב"ר תקציבי   יש שנילקיבוץ 
במסגרת המועצה –שקל מול שקל רגיל( 

 , אותו לטובת פיתוח ותשתיותהאזורית 
 תקציב היישוב.להמועצה בכל שנה  מעבירה

מס   –טלי השבחה יההמקור לתקציב הזה,  
מ"ר למועצה  160שמשלם כל חבר הבונה מעל 

חלק מהסכום נשמר במועצה לטובת פיתוח   -
 ותשתיות היישוב. 

המועצה יש נוהל מסודר לשימוש במסגרת  
לקיים כספים. יש לקבל אישור ולאחריו ב

נוהל בחירת קבלנים וביצוע. לבסוף הגשה של  
כל הניירת והוכחת התשלום בכדי לקבל את  

 ליישוב. חזרה הכסף 
בתקציבים הללו  להלן הפרויקטים שנעשו 

 : ם הנוכחיומצב
מדרכה מחברת שכונה )לאורך מגרש  •

₪ . נעשה מתקציבי  100,000הכדורגל(  
תב"ר. סטטוס: אושר והכסף הועבר  

 מהמועצה 

 
 

    

₪.   50,000 –שיפוץ חדר ריתמיקה  •
נעשה מתקציבי הטלי השבחה.  

 . סטטוס: הוגש למועצה לאחר ביצוע

למרכז  והפיכתו שיפוץ חדר הטניס   •
₪. נעשה מתקציבי  60,000 – מוזיקה

תב"ר. סטטוס: הוגש למועצה לאחר  
 ביצוע

 החלפת יחידת מיזוג של חדר האוכל •
נעשה מתקציבי תב"ר.  –₪   120,000

 סטטוס: הוגש למועצה לאחר ביצוע 

הזזת תשתיות ציבוריות ושביל )אזור   •
₪. נעשה  100,000 –כרמלי/ פישר( 

 הגשה שלב התקציבי הטלי השבחה. במ

סיירה בסוף הישיבה   * ההנהלה החברתית
כדי   מרכז המוזיקהשהוסב ל במבנה הטניס 

 להתרשם מהשיפוץ. 

 
 
 דיבידנד [  3
 

חלוקת הדיבידנד תתבצע בתקציבי נובמבר, 
15/12/22 . 

הסכום מועבר   ,מי שיש מינוס בתקציבלכל 
 לסגירת המינוס.קודם כל 

 
 בחריגות בנייה טיפול  [  4
 

       מישיבתה  ע"פ החלטת ההנהלה החברתית
יקבל  , כל מי שחורג בבנייה, 11/10/22 -ב

אגף לתכנון ובנייה  מכתב להסדרת החריגה מ
, ת לא מטופלהחריגה תכנון ואם ה ועדת ו

 עבר לטיפול מול הועדה המקומיתיוהנושא 
 . במועצה האזורית הממונה על אישורי הבניה 

יש להדגיש:  כי אלו הבונים מחויבים 
כנית שאושרה בוועדת התכנון ולהיתר  ולת

 . לפני התחלת הבניה שקיבלו
 

 הגר דוכס     
 

 



 
הרהורון ארוך ומורחב מאד  

 ... וברגע האחרון 
אני

 

 

  דריוש פופיילה, האיש המקסים בצילום הוא  
חותר קיאקים אולימפי פולני. יום אחד הוא  

גילה שעל שפת הנהר בו הוא מתאמן 
נמצא בית קברות יהודי חרב   ,לאולימפיאדה 

 בשדה קוצים יבש. 
 

 
 

לשיקום בתי הוא הזדעזע והחל במבצע ענק 
קברות של יהודים שהוזנחו ונשכחו באזור  

 הרי הטטרים היפהפה בפולין.
 

 
 

 דריוש גייס קבוצה של צעירים
להנציח את שלהם המקדישים כל זמן פנוי 

הקהילה היהודית שפעם, שנים רבות לפני 
חייתה בנחת בעיירות היפות האלה   ו,נולדש

ונרצחה בשואה. היום אין אפילו יהודי אחד  
שחי שם. אף לא אחד מהקהילה היפה שחיה  

ופעלה, וכתבה, ועשתה, והולידה ילדים וחייה 
חיים מלאים ויפים וטובים עם שכניהם 

 הפולנים שם, בהרי הטטרים היפים.
נוף הקסום נרצחה הקהילה  הושם, בלב 

ו בתיהם שנתפסו, בתי הקברות  בשואה. נשאר
 . שנעלמו בסבך עשבייה ובתי כנסת חרבים

 

 
 

אתמול, בבית לוחמי הגטאות פגשנו אותו  
ואת קרולינה שותפתו. צפינו בסרט שנעשה  

 עליהם ושמענו מהם על עשייתם. 
 ולצפות  כינו לפגוש שני צעירים יפיםז

בעשייה של אנשים שלא מוותרים על הנצחת 
שנים  80אותם הכירו   ,ברהשכנים שלהם מהע

 אחרי מותם. 
 ואני מודה, הלב רעד בהתרגשות ובגאווה. 
יש בעולם אנשים טובים באמצע ובקצה  

 הדרך. 
הצילומים מאתמול בבית לוחמי הגטאות 

 ומביקורי בהרי הטטרים לפני שבועיים 
 

 צילם וכתב: רון כהן                            



 
 

מיום    פרוטוקול שיחת קיבוץ 
29.9.2022   

 
 32במועדון ובזום:  נוכחים

מוזמנים: רו"ח עוזי רטנר )ברית פיקוח(,  
 שאול גור 

 
 : סדר יום

ירון רייז,  מזכיר שיחה   –. אישור יו"ר שיחה 1
 הראל כהן .  –
לקיום שיחת המשתתפים . אישור החברים 2

הדיון במועדון   –קיבוץ בצורה היברידית  
  .בזוםמשודר במקביל 

. הצגת דו"ח על המצב הכספי של הקיבוץ  3
ברית  של מצגת  -ע"י עוזי רטנר  2021בשנת 
 פיקוח. 

  "פרחשל " –.הצגת דו"ח על המצב הכספי 4
  2021  בשנת קרן מילואים

אגודת פי של ס. הצגת הדו"ח על המצב הכ5
  2021 בשנת  משמר זבולון

 
 דיון:

תודות לעוסקים במלאכה, לצוות   -בפתיחה 
 הנה"ח וברית פיקוח על הגשת הדו"חות. 

ומנסה   אשר בעברהשנה הדו"ח מורכב מ  #
לתת ביטוי במספרים להחלטות הקיבוץ 

 . "חלופת האגודה במסגרת "בנושא השיוך 
המדגה  ענף במבנה הארגוני מסומן סגירת # 

ופתיחת  וחמי הגיטאות( )עם להמשותף 
כות יבבר "נופר אנרג'י"תאגיד שותפות  עם 

 הדגים ליצור חשמל  במערכות הצפות. 
 –הסבר מפורט על מימון עסקת השיוך # 

 חברים, קיבוץ, תאגיד החזקות 
 

 
השפעת העסקה על הרכוש הקבוע בקיבוץ  

 שקטן בעקבות העברת הנכס לחברים. 
 שומות נסגרו עד – הפרשה למס הכנסה # 

 . 2016סוף שנת 
דו"ח על הרווח הכולל מראה שיפור יפה # 

מאד בשלוש השנים האחרונות. תוצאות 
טובות מאד בדוקרט, רישום הוצאות סגירה 

                      שלא יהיו בשנה הבאה,  STSשל 
 הערה על צמצום הפעילות בסילורה פיתוח.  #
 

 חברים:נאמר ע"י 
ולהציג את  בקשה לקיים  דיון נפרד  •

התוצאות העסקיות של ענפי  
 החקלאות והתעשייה.

לבחון במבנה הארגוני שינוי האחוזים  •
 לחלוקה בין הקיבוץ ומשמר זבולון. 

כלכלית במנועי ה יש לדון בהנהלה  •
הצמיחה על מנת להיות קיבוץ "עשיר" 

 לאורך זמן. יותר 
הפעילות את  מבקשים להציג •

והרווחיות של העסקאות בגן תעשיות  
מוש הנדל"ן שנותר  בתעשיות ומי

2014 . 
יש לפרגן על התוצאות העסקיות  •

ולהודות לכל העוסקים  2021לשנת 
 במלאכה. 

הפיתוח של משק האנרגיה והנדל"ן  •
יאפשר  בסיס  כלכלי נוסף   ,בקיבוץ

לתעשייה ולחקלאות. גם הפעילות 
במתקן ההתפלה לאחר החזר 

ההשקעה תגדיל את ההכנסות  
 להחזקות. 

 
 : החלטות 

הדו"ח הכספי של קיבוץ כפר מסריק לשנת  
 מאושר   -   2021

קרן מילואים לשנת    " פרח " הדו"ח הכספי של  
 מאושר   -   2021

  -   2021הדו"ח הכספי של משמר זבולון לשנת  
 מאושר 

החלטה בדבר מיסוי רווחי האגודה לשנת  
 מאושר   –   62לפי תקנה    2019

אישור ברית פיקוח כרו"ח של התאגידים  
 ר מאוש   –   2022לשנת  

 
 



 
חלוקת רווחים לפי הנתונים שהוצגו בשיחה  

  1,757:   2021בגין התוצאות העסקיות של  
אש"ח    1,105אש"ח להורשה,    400אש"ח ) 

 אושר מ     אש"ח לקיבוץ(   252לחברים,  
 

 רשם: ירון רייז 
 
 

 
 שנים לשינוי   10עדכון מצוותי 

 
הוקמו כמה   ,מעגלי השיחשקיימנו את לאחר 

 צוותי עבודה בנושאים העיקריים שעלו.
כל צוות קיבל את הנושאים שעלו בתחומו  

 לחשיבה וגיבוש הצעה. במסגרת המעגלים 
לכל צוות יש נושאים רבים לחשיבה ולכן 

כרגע בדברים הדחופים  הוחלט להתמקד
 . 2023והמשפיעים על תקציב 

בהמשך ידונו כל תתי הנושאים שיש לכל 
 צוות. 

 
 : ן העדכון מהצוותיםלהל

 
  – צוות מבנה ארגוני וקדנציות

הצוות נפגש כבר פעמיים ובחן את המבנה  
הארגוני הקיים היום, את חוברת המבנה  

קיבוץ  ה בשיחת  2.2018-הארגוני שאושרה ב
 קלפי. בו

בפני הצוות נקודות התייחסות בנושא   והובא 
 קדנציות, מתוך מחקרים שנעשו.

בצוות. כרגע   נושאים רבים עומדים לדיון
ההתמקדות תהיה בנושא הקדנציות והבאת  

 . 2023המלצה לקראת תוכנית עבודה  
 

   – צוות ערבות הדדית ופנסיה
 לצוות זה מספר סוגיות עיקריות:

 ביסוס נושא הערבות ההדדית •
 השלמות אקטואריות  •
 
 

 
 
 

* גיבוש המלצות ועדכונים לגבי הסדר  
 הפנסיה 

 
   – צוות תקציב ומיסוי  

עד כה נאספו הנתונים הרבים, לקראת דיון 
 בנושא. 
קיים )מיסוי, מקורות  ה מצב המיפוי 

 ושימושים, פילוח הכנסות מהמיסוי(.
בישיבה הקרובה יוצגו הנתונים ונתחיל  

 בעבודה על הצעה לעדכון המודל 
 

   – צוות נראות הקיבוץ  
חברתית לטפל  ההנהלה ה החלטת קיימת 

נושא תקנון הבנייה הפרטית סביב מיידית ב
נושא הפרגולות וסככות האופניים. לכן הצוות  

מגבש  הוא כרגע רק בנושא זה ו  החליט לעסוק
 קלפי. להצבעה ב קיבוץ ו ה המלצה לשיחת 

כך יובאו הנושאים השונים שעלו לדיון -לאחר
 . ליישום והמלצות

 
  -  צוות העברת מידע

החלה חשיבה על העברת המידע ונגישות  
סוגי התקשורת  הן מידע לחברים. מה  ה

והצורות  האפשריות הנהוגות היום ומה הן 
 השונות הרצויות בעתיד. 

ההבנה העיקרית של הצוות, כי יש להתייחס 
כיום למגוון צורות העברת מידע ובעיקר 

החלטות הנהלת הקיבוץ והנהלות האגפים.  
הצוות יבחן בפגישותיו הבאות אופציות  

 שונות להעברת המידע. 
 

   –צוות חינוך  
 חינוך מוביל חשיבה בנושאי החינוך. האגף 

המיקוד כרגע בכתיבת חזון מחודש לאגף  
חינוך על דרכים לשימור מערכת  וחשיבה

ומשמעותית. כמו כן דרכים להגדלת   חזקה
 רצון להעלאת משכורות -במקביל ו התקציב

 . למטפלות ולמדריכים
 

 בברכה, 
 

 קהילה ה  מנהלת -דוכס הגר  
 יועץ ארגוני, מחלקת יישובים מועצה  –עומרי 



 
 22שתיות אוקטובר  " ד 

 
שנה  ,שלום לכולם. הנה חלפו עברו חגי תשרי

וגם אנחנו מתחדשים. בכל  חדשה התחילה 
אנו  בקיבוץ ובשטחים שמסביבו פינה 

מסדרים, משפצים ובונים ויש התקדמות  
 בהמון תחומים. 

 

 
 

מתקדמים שני פרויקטים   החשמלבתחום 
מהשנאי של הטמנת קו מתח גבוה  :גדולים

נקודת הכניסה לקיבוץ  חברת החשמל ל
כאן מוכנס  למרכזיית המתח הגבוה. וממנה 

כבל מתח גבוה חדיש לאדמה )במקום הקווים  
גדיל את  י העיליים הישנים(. המהלך הזה
 חברת חשמל כמות החשמל שנוכל לקבל מ

 

 
ותצמצם את הפסקות החשמל ובעיות מתח  

אנו פועלים להטמנת בפרויקט נוסף נוספות. 
קווי חשמל במרכז הקיבוץ. פעולה זאת תוציא  
את קווי החשמל הציבוריים ממגרשי החברים 

גם תהווה הצנרת החדשה שמוכנסת לאדמה ו
תשתית לקווי הסיבים האופטיים שיוטמנו  

 בהמשך. 
 

 
 

אנו בשלבים כאמור,  התקשורתבתחום 
  מתקדמים של מעבר לסיבים האופטיים.

דבר זה מאפשר רשת אינטרנט מהירה  כידוע 
ו  חנושידורי טלוויזיה באיכות גבוהה מאוד. אנ

כרגע בשלבים אחרונים של חיבור שתי 
שכונות במרכז הקיבוץ ונמשיך על פי  

 כנית לשכונות הבאות.והת
 

 
 

ו עוסקים בפרויקט חנאנ  הביוב והמיםבתחום 
חשוב ביותר של הפרדת שפכים מהרפת  

ליד  והזרמתם לטיפול בבריכות מתאימות. 
מכון החליבה ייבנה בעתיד מתקן להפרדת  

 הקש והמוצקים ממי הביוב. מים אלו )נקיים 



 
ממוצקים( יוזרמו בצינור חדש שכבר טמון 

באדמה מהרפת ועד לבריכות חדשות  
הדבר הדגים. ומיוחדות בצפון מתחם בריכות 

כיום  משלמיםאנו מ ןאת הקנסות אות ימנע
נקבל   -מהלך השל נוסף יתרון נושא זה. בגלל 

מופרדת מזאת  מהרפת שתהיה צנרת שפכים 
של הקיבוץ ותופעת הסתימות הנגרמות  

  .ייעלמו לחלוטין מפינוי הקש ברפת
 
 

 
 

 

הקיימת המים מחליפים את כל צנרת   במדגה
לחדשה העשויה מפלסטיק בקטרים  והישנה 
 מתאימים יותר.  וגדולים 

 
הקמנו ראש מערכת חדש הכולל   במטע

מערכת סינון חדישה ומשוכללת שתוכל  
 . 2023לספק מים באיכות טובה לנטיעות 

 

פלנו בכל התעלות מסביב  יט הניקוזבתחום 
לקיבוץ במקביל לשני פרויקטים חשובים של 

רי מים בביצה ובמטע.  ימעבהסדרה ושיפור 
רים אלו יקטינו את ההצפות במקומות  ימעב

 אלו וזה אומר פחות שלוליות ופחות יתושים. 

 

הכביש   פרויקטכמובן שלא הפסקנו לקדם את 
ו מטפלים בכל מפגעי נההיקפי, שם א
ח התכנון. מיד לאחר  " אם לדוהבטיחות בהת

 ממנה המסירה של הכביש מהקבלן למועצה ו 
 
 
 
 

 
נוכל לטפל בתוספות השוליים, בחניות   ,אלינו

 ובתאורה ההיקפית. 

 

 
 

בשלל הפרויקטים המתחדשים הללו ברחבי 
המשק וענפיו, פועלים חברים רבים במסירות  

ובמקצועיות רבה ותודה לכולם. בתקשורת 
להראל כהן, נפתלי פניגר, עירד דוכס, דוד  

שמאלי, איגור וצוות החשמליה. בתחום 
 חן פלור ושאול דוכס.  -הניקוז והמדגה 

 

                    מוזמנים לפנות אליי בכל שאלה. 
   דוכס   גלעד            . שנמשיך לבנות ולהתחדש

 

 
. 



 
 ראיון פינג פונג 

 עם אילונה קפלן 
 

 ספרי קצת על עצמך:  
 

בנים אני נשואה לאשר ויש לנו שלושה 
  ,השתחרר מהצבא לא מזמן - גדולים. תומר

ויאיר בכיתה ט'.  בצבא עדיין משרת  ,גלעד
הגליל ולאחר השרות -בילדותי גרתי בנוף

הצבאי, גרתי ועבדתי בתל אביב ולמדתי  
ברסיטה. עבדתי  יופילוסופיה באונ ספרות 

כמורה לספרות בתיכון מספר שנים ולאחר  
שהתחתנתי החלטנו לחזור לצפון וגרנו  

בקרית ביאליק. עשיתי הסבה להוראת אנגלית  
שנה אני עובדת כמורה לאנגלית.  20-ומזה כ

כיום עובדת בעכו באחד מבתי הספר שבעיר 
 מזה מספר שנים. 

 
   למה בחרת לגור בכפר מסריק?  .1

 
רציתי תמיד שילדי יתחנכו בחינוך הקיבוצי 
ומהרגע שרשמנו אותם לגנים בקיבוץ, כל  

לאט מרכז החיים והחברים של הילדים הפך 
להיות בקיבוץ וגם אנחנו ההורים,  לאט 

התאהבנו במקום והחלטנו שאנחנו רוצים 
לעבור לגור כאן. הכרנו אנשים רבים 

ונחמדים במהלך השנים והרגשנו חיבור  
למקום. הילדים הרגישו שזהו ביתם העיקרי 

למרות היותנו עירוניים  גם אנחנו. ועם הזמן
 התחברנו לטבע ולשקט של המקום. 

 

 ונה הזכורה לך מהקיבוץ?  מה החוויה הראש  .2

הפגישה עם סיגל פרנקל בלן ז"ל. באנו עם 
בננו תומר לרשום אותו לגן רותם שסיגל 

ברגע שפגשנו אותה והאופן  . היתה בו הגננת
שבו היא הסתכלה על תומר ודיברה אתו 
ואיתנו ריגש אותנו במיוחד וידעתי שזו 

הגננת שהייתי רוצה בשביל הבן שלי וגם הגן 
 ולא טעיתי.   מושלם בעיניהיה 

כל  ובהמשך כשגלעד ויאיר נכנסו לגנים 
השנים שילדי התחנכו בגנים ובבתי הספר היו  

שנים נהדרות וידעתי שעשיתי את הבחירה 
 הנכונה בעבורם. הכרנו אנשי חינוך נפלאים 

 

 
והכרנו בקיבוץ אנשים מקסימים שתמיד 

 קיבלו אותנו בסבר פנים יפות 
 

 מה את אוהבת לעשות בזמנך הפנוי?   .3

 
אני אוהבת מאוד לקרוא, ללכת  
להופעות לסרטים והצגות. אני אוהבת  

לטייל בארץ ובעולם ולבלות עם בני 
 משפחתי וחברי 
 הקרובים. 

 

 
 

איזה מקום חוץ מהבית, את אוהבת בקיבוץ   .4
 ולמה?  

 
אני אוהבת המון פינות בקיבוץ, אך בעיקר  

את הנוף הנשקף לשדות ואת שבילי 
מקומות מאוד  הטיולים באזור הזה.. 

 פסטורליים.. 

 

 ספרי לנו משהו שאנחנו לא יודעים עליך?    .5

 
בנעוריי כתבתי שירה. אני טובה מאוד  

בטריוויה וילדי תמיד מעודדים אותי ללכת  
חחח.   . לתוכניות טלוויזה אבל אני מסרבת.. 

הייתי פעמים רבות בארה"ב שם מתגוררת 
כל משפחתי המורחבת ואף ביקרתי ונסעתי  

לארצות רבות בעולם. .אני מאוד אוהבת  
 לבשל ועושה את זה הרבה. 

 

 

לסיום סיומת, למי את מגלגלת את ראיון   .6
 הפינג פונג הלאה?  

 
              לאישה יקרה שהיא גם שכנתי ממול.. 

 מירב רשף :(
 

   אסנת אבנוןערכה והכינה:  



 

 

 

 

 

 

אגף התרבות ממשיך להפעיל 
משמאל בתמונות . אותנו 

הופעה קרקסית מיוחדת 
לדי הקיבוץ. השתתפות לי

עילה והמון צחוק גדולה ופ
 והנאה.  

למטה: עיר האוהלים 
שצמחה לה כהמשך מסורת 
משנים עברו בחג השנ של 

סוכות. המון ילדים ישנו 
בוגרים ניסו הלים וגם המבאו

 לישון... 

 



 
 פרויקט חקלאות וקיימות במטע 

 
במרחבים   ,כשטיילנו לפני המון שנים

העצומים של ארה"ב ונסענו אלפי מיילים, 
חצינו שדות מרהיבים עד האופק. החוואים  
המקומיים נאבקו אז ברפורמה ממשלתית  

)מוכר לנו( וכחלק מהקמפיין תלו שלטי ענק 
  The farmers feed the worldלאורך השדות: 

 )החקלאים מאכילים את העולם(.  
 

  מעבר לאמת הבסיסית שבסלוגן הקצר
והגאוני, ולתחושת השליחות המלווה אמת זו,  
יש אתגר עצום: מאז ועד היום המגמה ברורה 

יש פחות ופחות קרקע זמינה לגידול חקלאי   –
ויותר ויותר פיות להאכיל. החקלאות הפכה  
לאינטנסיבית מאוד וכל מטר מנוצל לגידול.  

שטחים פתוחים נכבשו והעיבוד החקלאי הלך  
ה  יחדת הצמחיוהשתכלל, בד בבד עם הכ

המקומיים, עם כל ההשלכות   לי החייםובע
 הבעייתיות הידועות כיום.

עד כאן, סיפור מוכר לחובבי וחרדי שלום  
 הכדור.  

 

 
 

לאור המודעות למצב, בבית האריזה שלנו  
מילופרי, החלו ביוזמה בתחום האקולוגי ב

שיקום  "ובשמירה על הסביבה ופתחו פרויקט 
. הפרויקט הינו  "ןמסדרון אקולוגי כזיב געתו

יוזמה משותפת של מילופרי, איגוד ערים גליל 
מערבי, רשות ניקוז גליל מערבי ובהובלה  

המקצועית של האקולוגית ד"ר אביב אבישר 
ממכון דש"א שבאוניברסיטת תל אביב 

 הקרן לשטחים פתוחים )רמ"י(.    ובמימונה של
 
 
 

הפרויקט הפך את מילופרי לתאגיד החקלאי 
אל השם את נושא המגוון הראשון בישר

הביולוגי בראש סדר העדיפויות. במסגרת 
שטחי שוליים לא  35-הפרויקט ישוקמו כ

מעובדים הצמודים למטעי האבוקדו ונקראים 
"משארי שדה". מטרת השיקום הינה להשיב 

את התפקוד האקולוגי למרחב המעובד  
באינטנסיביות, לסייע בניקוז מיטבי של 

תמוך בגידול החלקות בגשמי החורף ול
באמצעות יצירת מקורות מזון   . זאתהחקלאי

ואכסניה בטוחה למגוון דבורי בר וזבובים 
 לאויבים גם המאביקים את פרחי האבוקדו ו

טבעיים הטורפים מזיקים במטע. לשיקום  
גשר הזיו,  נרתמו חמישה משקי אבוקדו של

על מנת לייצר  יחיעם, סער, כברי וכפר מסריק
 טבעיים.רצף של שטחים 

 

 
 

באמצעות שיקום של משארי שדה, דוגמת 
שולי דרכים, גדרות ותעלות חקלאיות ניתן 
לייצר בתי גידול יציבים שיאפשרו מחיה גם  

במרחב המעובד, בקידום פעילות חקלאית בת  
קיימא והטמעת נהלים לעיבוד חקלאי התומך 

במגוון הביולוגי הקיים בשטחי המטעים  
פעילות הנשענת  המעובדים. זאת תוך המשך

על עמידה בתקנים המחייבים, הרחבת הייצוא  
ומיצובה של מילופרי כחברה מובילה  

ברמה השיווקית, זוהי גם  בתחומה. 
אסטרטגיה צופת פני עתיד, המניחה 

שהלקוחות יעדיפו, ואף ידרשו, שיטות ירוקות  
המקדמות את התמודדות החקלאי אל מול  

 משברי אקלים וסביבה. 
 

 
 



 
פיין באיזונים ביולוגיים שיש  האבוקדו מאו

בהם היבט אקולוגי. העשבים מאפשרים 
לחרקים לחיות לאורך כל השנה במטע, כי הם  

מספקים להם מרחב מחיה. החרקים האלו 
 מטפלים בחרקים אחרים שמזיקים לנו. במטע  

מאוזן ביולוגית, אין ריסוסים נגד מזיקים.  
כאשר אנו מזהים   -לדוגמא, אצלנו במטע 

 מזיק, כמו זחל המודד, שמתפרץ בדיוק בשלב 
המוקדם של החנטה בזן המוביל האס, אנחנו 

לא מרססים על אף הידיעה שאנו עלולים 
לספוג קצת נזק. למה? ריסוס משמעו הריסת  

 ים. הסביבה לרבות הכחדת חרקים מועיל
התוצאה תהיה שבעונה הנוכחית כנראה  

נקטול את המודד, אבל בשנים הבאות  
ההתפרצות שלו תהיה חזקה בהרבה עקב  

חוסר באויב טבעי, שעובד לטובתנו ומרסן 
 את המודד.  

 

 
 

ריבוי של עשבים, צמחים ועצים )הנקראים  
בעלי פריחה עשירה  –"צמחים צופניים" 

להועיל גם   בצוף( סביב שטחי האבוקדו, יכול
לדבורים ולדבוראים לייצור דבש בכל עונות  
השנה ולא רק בעונת האביב שבה מאביקים 

 את עצי האבוקדו.  
 

 
 

 
 
 

הפרויקט הנוכחי מוסיף ומעצים את השימוש 
שנעשה מזה כמה שנים בהדברה ביולוגית ע"י 
תנשמות, אותן אנו מעודדים להגיע למטע ע"י 

על הצבת תיבות קינון. וכך, במקום לפזר ר
כימי יקר ובעל השלכות משניות רעילות על 
 הסביבה, אנו מניחים לתנשמת לעשות את 

מה שהיא עושה הכי טוב: התנשמות דורסות  
 את המכרסמים ומפחיתות מאוד את הנזקים 

הנגרמים מהם לעצים ולפרי. כבונוס, יש 
במטע הרבה פחות נחשים, ש"פרנסתם"  

 קופחה.  
ונפיק לקחים כרגע זהו פיילוט שממנו נלמד 

והוא ישרת את כל משקי מילופרי, ובתקווה  
 . כמגדלי עצים, אנו  לאזור שלנו  גם מעבר

יודעים שזהו פרויקט שדורש אורך רוח ויעברו  
 כמה שנים עד שנקטוף את הפירות.  

 
 

לרצוננו, יש בהתאם לבסוף, אם הכל יסתדר  
 וילדיו לנו כווה לשתף את חברי הקיבוץ

לנטיעת צמחים צופניים   בפרויקט ולהזמינכם
לקיבוץ   90 -בט"ו בשבט לרגל חגיגות ה 

על כמה אתגרים בתקווה  )לאחר שנתגבר 
 ביורוקרטיים(. 

 
 יואב גירש 

 
)מבוסס באופן חופשי על כתבה שפורסמה 

 לפני שבועיים ב"זמן קיבוץ" ע"י נחמן גלבוע( 
 
 



 

 
 

 

 

 


